
 

 

Indkaldelse til og dagsorden for skolebestyrelsesmøde 

 onsdag den 7.6.2023 
 

Mødedato: Onsdag 7.6.2023 

Mødetid: 17.00-19.30 

Mødested: personalerummet 

Afbud fra: Anne Marie, Marius, Ahmed - Suzanne og Kristine kommer lidt senere 

Uden afbud: 

Referent: Heidi 

 

Dagsordenspunkt Indhold / referat b O D Besl. 

1. 

Godkendelse af 

dagsorden og referatet 

fra 26.4.2023 

 

2 min. 

Referatet er ikke udsendt som bilag. Heidi undskylder 

forglemmelsen og vedhæfter med det samme i tråden for 

indkaldelse til dette møde. 

X   X 

2. 

Mødets sang 

 

3 min. 

Springes over. X    

3.  

Elevråd 

 

v. Marius og Ahmed 

10 min. 

Både Marius, Ahmed og Selma fra elevrådet var med på 

skoleudviklingssamtalen.  

Det var spændende for eleverne at møde repræsentanter fra 

forvaltningen, så de var meget engagerede i mødet.  

 X   

4. 

Ukraineklasserne 

 

v. KH 

5 min. 

 

Alle 36 er i gang med at blive integreret i de klasser, som de i 

fremtiden skal være en del af. 

Næste skoleår kommer det til at være to lærere, der har haft 

almenklasser i indskolingen, der overtager lærerpositionerne 

i Ukraineklasserne. Eleverne kommer til at have timer i 

almenklasser og så basisdansk i deres Ukraineklasse samt 

opfølgning ift. deres trivsel. 

Vi får ikke flere ukrainske hold – vi holder 

gruppestørrelserne. Kun hvis der flytter flere ind i 

grunddistriktet, så har de retskrav på at blive indskrevet på 

skolen. 

Andreas fortæller også kort om, hvordan det er som lærer at 

modtage de ukrainske elever ude i klasserne. Der skal kort 

 X   



 

 

tjekkes ind med dem hver eneste time i et afskærmet rum. 

Eleverne skal kunne sige højt, hvis noget er for svært eller de 

har andet, der bøvler.  

Kommende 1x kommer til at have 4 ukrainske elever og i 

kommende 9v kommer der 3 ind. Det er de klasser med flest 

ukrainske elever integreret. Ellers er de ude 1-2 i en klasse. 

Der starter også flere ukrainske elever i KKFO’en. De 

ukrainske børn er også begyndt at få legeaftaler.  

5.  

KKFO 

 

v. KB 

5 min. 

 

Majprojekt – der er startet 66 børn. Grupperne natuglerne, 

lapuglerne og hornuglerne er startet godt.  

 

 X   

6.  

Skoleudviklingssamtale 

 

KH 

5 min 

Nyt koncept – før hed det Kvalitets- og supportsamtalen. 

Tidligere var der 4 samtaler om året. Nu skal der kun være én 

samtale om året. ØF har været med i prøve-runden her før 

sommerferien, inden det bliver alvor efter sommerferien. 

 

Ledelsens holdning er, at det skal ske i skolebestyrelsesregi – 

da alle parter er repræsenteret i SB – både forældre, 

medarbejdere, elever og ledelse. 

 

Afhængig af indholdet kan deltagerlisten variere.  

Efter skoleudviklingssamtalen har vi i ledelsen haft 

overvejelser ift. hvordan vi gør samtaler mere operationel – 

få mere MED fra samtalen.  

 

Vi havde lavet en dagsorden, hvor de obligatoriske emner 

som overgangstest, grøn folkeskole og elevtrivsel skulle med. 

 

Skolen har endnu ikke modtaget referatet fra området – de 

havde stillet en referent til rådighed. Området har meldt 

tilbage, at de har haft brug for at være med til flere samtaler 

for at kunne lægge snittet ift. referatets udformning, da det er 

obligatorisk at have referatet liggende på skolens 

hjemmeside.  

 

Louise og Steen deltog som repræsentanter for SB og de 

stiller sig spørgende overfor, hvad samtalen skal bruges til og 

hvad er forvaltningens bidrag til samtalen?  

 

 X   



 

 

Kirsten tænker, at forvaltningen ikke fremadrettet kommer til 

at komme med kritik eller stiller undrende spørgsmål til 

noget på forhånd. Det er ikke det rette forum at gøre det i, 

hvis de skulle have noget i den retning.  

7.  

Kontakt-forældremøde 

 

Steen og Louise 

5 min. 

Afholdt 3. maj for alle skolens kontaktforældre 0.-9.kl. 

 

Mange engagerede forældre mødte op. Ét af emnerne var 

digital dannelse og spørgsmålet ift. mobilpolitik. Det affødte 

næste punkt. 

 

 X   

8.  

Mobilpolitik  

 

v. Steen og Louise 

10 min. 

Proces for princip for mobilpolitik – høring hos både elever 

og medarbejdere. 

 

Hovedfokus er at holde mobiltelefonerne mest mulig ude af 

skolen. Der er udsendt udkast til et princip som bilag. 

 

Kommentarer fra SB: 

I nogle tilfælde kan mobilen godt bruges i 

undervisningssammenhæng, fx til optagelser, udregninger, 

osv. Kan man skrive ind, at der er undtagelser, fx at eleverne 

kan bruge mobilen til undervisningsaktiviteter. Kan 

princippet differentieres ift. alder? Kan der være forskel på 

brug af mobil i indskoling og i udskoling. Lærerne kan godt 

styre det didaktiske indhold på skærm uden forbud. Man kan 

ikke trække tiden tilbage til før 2008, man skal lære eleverne 

at bruge det, ikke forbyde det. 

 

Sanktioner – godt, at der er tænkt ind i dette, da det vil have 

en virkning, at hvis mobilen tages gentagne gange, så skal 

forældrene hente mobilen på kontoret.  

 

Det kan være en stor ændring at indføre, så kan man lave en 

prøveperiode for et kommende princip? Så man også kan 

evaluere på det. 

 

Hvad med øvrig skærmbrug – hvor det ikke er 

undervisningsrelateret. Elever, der får en pause med en iPad, 

er det ikke det samme som en mobil? 

 

Det vigtigste er klarhed over regler, der skal ikke være 

forskellige regler i klasserne – mere tydelighed ift. at reglerne 

er de samme på alle årgange. JO tydeligere skolen er, jo 

X X X X 



 

 

bedre både for elever og forældre. Fedt med mobilfri skole – 

det kunne være godt med fx et skilt udenfor skolen, hvor der 

stod mobilfri skole. 

 

Man kan godt lave skole på mange måder – så det kan godt 

lade sig gøre at lave skole uden mobil.  

 

Måske er det ikke at gå tilbage i tiden at forbyde mobil på 

skolen – måske er det at gå frem i tiden og lære børnene at 

tænke uden en mobil. 

 

Kirsten orienterer om den foreløbige drøftelse på et MED-

møde. Man kan godt lave principper for elevernes brug af 

skærm, men vi kan kun lave retningslinjer for medarbejderne. 

Da medarbejderne har brug for det ift. deres arbejdsopgaver 

og kunne få fat hinanden på tværs i huset. Ledelsen følger 

løbende op med både lærere, pædagoger og vikarer om deres 

brug af mobil i undervisningen, da de netop er rollemodeller, 

som beskrevet i princippet. 

Derudover så til orientering så er Heiberg og 

Langelinjeskolen nu mobilfriskole. 

Pt. på ØF kører indskolingen med mobilhoteller – men 

udskolingen gør ikke – der har klasserne/årgangene 

forskellige regler. 

 

Andreas kommenterer, at mobilen blot er én skærm af 

mange. Så der skal være et dannende element, hvordan 

eleverne omgås skærmene. Det rigtige gode ved udkastet er 

sanktionsmulighederne, så der er en ensartethed ift. disse. 

 

Kasper kommenterer, at medarbejderne på KKFO’en har 

svært ved at lave helt mobilfri zone for medarbejderne, da de 

bruger komme/gå-modul og det er den 

kommunikationsmulighed, som de har for at få fat i hinanden 

på tværs. Hver afdeling har egen mobil.  

 

9. 

Eventuelt  

herunder meddelelser 

 

10 min. 

Kommende skoleår 2023-24 organisering – onsdag d. 14. 

juni meldes det ud, hvilke lærere der overtager hvilke klasser. 

 

Der er kommet endnu en besparelse på skoleområdet på 

0,75% - der skal derfor findes ca. 300.000 kr. i det 

nuværende budget. Derudover skal der findes 0,45% til at 

 X   



 

 

dække for merudgift til løn til medarbejderne, da bededag er 

afskaffet. 

 

På skolen er vi begyndt at se puberteten er begyndt at rykke 

sig nedad. Pt. ser vi, at eleverne reagerer med lidt 

”oprørsadfærd” på 5.-6.klasse – tidligere så vi det senere. 

Sidste år så vi i slutningen af 5.klasse den adfærd og igen i år 

røre klasserne på sig. Derfor vil vi på skolen begynde at tale 

sammen, om vi skal lave lærerskiftet mellem 4.-5.klasse og 

ikke først mellem 5.-6.klasse. 

 

Steen orienterer om, at han trækker sig som forperson for 

skolebestyrelsen, da han har været med i 9 år. Hans børn har 

ca. 2 år tilbage på ØF, så han synes, at tiden er ved at være 

der til at trække sig og overlade det andre at føre det gode 

arbejde i SB videre.  

Kirsten overrækker Steen en tak for tiden som forperson på 

ØF og giver nogle ord med på vejen ift. den drivkraft Steen 

har været i SB og på ØF. Kasper siger også kort, hvor meget 

det har betydet også for KKFO’en, at Steen har bidraget med 

sit engagement. 

 

Louise orienterer om, at da Steen træder tilbage, så skal der 

ske en ny konstituering. Så alle skal tænke over, om de ikke 

har lyst til at byde ind på opgaven. 

10.  

Lukket punkt 

     

11.  

Fælles spisning 

Kl. 18-19.30 

Tilmeldte: Steen, Louise, Tobias, Kristine, Dan, Suzanne, 

Louise Bjørnskov, Julie, Ida, Peter, Ewa, Andreas, Anne 

Marie, Hans Henrik, Kasper, Kirsten og Heidi 

Afbud spisning: Caroline 

    

Dato for kommende 

SB-møde 

 

 

 

 

 

 

 

Møde + seminar lørdag d. 19. august kl. 9-16 

11. oktober kl. 17-19.30 

8. nov. kl. 17-19.30 

6. dec. kl. 17-19.30 

24. januar 2024 kl. 17-19.30 

28. feb. kl. 17-19.30 

24. april kl. 17-19.30 

12. juni kl. 17-19.30 

 

    



 

 

 

 

Punkter til kommende 

møder: 

 

 

 

 

 

Øvrige møder: 

 

 

Ordensregler(arbejdsmøde i juni), møbler i klasserne, 

Årsberetning, orientering om overgange til ungdomsudd. (v. 

uddannelsesambassadørerne), evaluering af SB 

mødeform/indhold, forældre-undervisningsdage 

 

 

Dialogmøde BUU og skolebestyrelser: 

Torsdag den 16. november 2023 klokken 17.00-19.00 

 

 

Arbejdsgrupper Økonomiudvalg: 

Dan, Susanne, Hans Henrik (embedsmand), Kirsten og Anne 

Marie  

 

Ordensregler: arbejdsmøde 14. juni kl. 14-15 

Tobias(SB), Heidi(ledelse), Ewa(MED), Jane(MED), Selma 

og Silje(Elevråd) 

 

 

 

    

 


